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Protokół nr XXXI/12 
z obrad XXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Łomży, 

które odbyły się dnia 19 grudnia 2012 roku 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Łomży 

 
Na ogólną liczbę 23 radnych Rady Miejskiej Łomży w obradach sesji uczestniczyło 
23 radnych, co stanowi 100% ogółu radnych. 

 
 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyły osoby zgodnie z załączoną listą obecności. 
Obrady sesji rozpoczęto o godz. 10.00, a zakończono o godz. 13.15. 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
 Otworzył obrady XXXI sesji Rady Miejskiej Łomży i po zapoznaniu się z listą 
obecności, stwierdził prawomocność obrad. Poprosił o uwagi do proponowanego 
porządku obrad. 
 Radni  uwag nie zgłosili i w wyniku głosowania 21 głosem za – jednogłośnie 
przyjęli następujący porządek obrad:  
 
1. Przyjęcie protokołu z obrad  XXX sesji. 
2. Informacja o pracy Prezydenta w miesiącu listopadzie 2012 r. - druk nr 444.  
3. Składanie interpelacji i zapytań. 
4. Odpowiedź na interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 

Łomża na lata 2012 – 2024 - druk nr 437, 437A.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012 - druk nr 438, 

438A.  
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 328/LI/05 Rady Miejskiej Łomży z dnia 

29 czerwca 2005 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w Łomży - druk nr 433, 433A 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 195/XXIII/12 Rady Miejskiej Łomży z 
dnia 25 kwietnia 2012 r. w sprawie finansowania zadań ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych - druk nr 440, 440A. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Łomżyńskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Patologii Społecznej na 2013 rok - 
druk nr 441, 441A  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w 
Łomży na lata 2012 – 2014 - druk nr 443, 443 A. 

11. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
świadczenia w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Miasto Łomża - 
druk nr 434, 434 A. 

12.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielania i rozliczania dotacji 
na zadania oświatowe realizowane w przedszkolach, szkołach i placówkach 
oświatowych, prowadzonych na terenie Miasta Łomży przez osoby prawne i 
fizyczne - druk nr 435, 435A   

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w trybie 
bezprzetargowym, nieruchomości stanowiącej własność Miasta Łomży, która nie 
może być zagospodarowana jako odrębna nieruchomość, a przeznaczona do 
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poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej - druk nr 442, 
442A 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej Łomży w sprawie 
przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Łomża na lata 2010-2018 – 
druk nr 445, 445 A. 

15. Informacja z  realizacja inwestycji - stan  zaawansowania  na  dzień 31.10. 2012 r. 
- druk nr 436 

16. Informacja o stanie organizacyjnym i finansowym MOSiR - druk nr  446  
17. Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego - druk nr 439, 439A. 
18. Zajęcie stanowiska w sprawie pism skierowanych do Rady. 
19. Sprawy różne. 
 
Janusz Nowakowski – radny 
 
 Stwierdził, że w związku z tym, iż od 1 grudnia 2012 roku pełni funkcje dyrektora 
MPK, a funkcja ta nie może być łączona z funkcją radnego, zwrócił się z prośbą, aby 
w protokole dokonany został zapis, że nie będzie brał udziału w głosowaniach. 
Dodał, że prośbę zgłasza profilaktycznie, aby nie było wątpliwości w razie problemów 
interpretacyjnych. 
 
 
Ad. 1 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
 Poprosił o uwagi do protokołu z obrad XXX sesji. 
 Rada nie zgłosiła uwag do protokołu z obrad XXX sesji Rady Miejskiej i w 
wyniku głosowania 20 głosem za – jednogłośnie , przyjęła powyższy protokół. 
 
  
Ad. 2 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
 Poprosił o uwagi do informacji o pracy Prezydenta w miesiącu listopadzie 
2012 r. 
 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
 
Ad. 3 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
 Poprosił o składanie interpelacji i zapytań. 
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Alicja Agata Gołaszewska – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i          
                                                Porządku 
 

1. Ponowiła interpelację na temat organizacji ruchu na ul. Dwornej zwracając 
uwagę, że warunki zimowe potwierdziły, iż nie był to trafiony pomysł. Dodała, 
że wielu mieszkańców prosiło ją o przedstawienie tego problemu na sesji. 

2. Poprosiła o informację, czy jest możliwe wprowadzenie ruchu na ul. 
Kapucyńskiej. 

3. Poinformowała, że ostatnio była w siedzibie SM Perspektywa i zauważyła, że 
na terenie tej spółdzielni od niedawna działa monitoring, ok. 20-25 kamer. 
Jakość tych kamer  i zakres skłania ją do złożenia gratulacji o podziękowań 
Prezesowi SM Perspektywa za dbanie o bezpieczeństwo mieszkańców. 
Uważa, że Prezydent powinien skorzystać z doświadczeń spółdzielni i 
wprowadzić to na teren miasta. 

4. Poprosiła o informację jaki jest koszt funkcjonowania wysypiska w Miastkowie 
w przeliczeniu na jednego mieszkańca Łomży w stosunku do wyprowadzenia 
przez niego śmieci. Dodała, że  jest to bardzo ważna informacja, ponieważ w 
grudniu Rada będzie podejmowała tzw. uchwałę śmieciową. 

5. Poprosiła o informację, jakie jest zużycie paliwa poszczególnych autobusów 
marki Scania i jakie jest średnie zużycie paliwa, ile faktycznie te autobusy 
zużywaja paliwa. Zauważyła, że ostatnio została zmieniona norma zużycia 
paliwa z 40 do 35 litrów na 100 km. Poprosiła więc o informację, dlaczego 
nastąpiła zmiana norm i dlaczego dopiero teraz. Zauważyła, że  jeżeli w chwili 
obecnej została zmniejszona norma zużycia paliwa, cena paliwa poszła w dół, 
to w tej sytuacji powinien nastąpić znaczny przypływ finansowy MPK. 
Poprosiła o kalkulację, symulację, jaki będzie szacunkowy przypływ finansowy 
w MPK za I półrocze 2013 roku w związku z powyższą sytuacją. Uważa, że 
należy szukać nowych rozwiązań dla MPK, aby w 2013 roku nie podnosić cen 
biletów MPK, ponieważ w mieście już w chwili obecnej żyje się bardzo trudno. 

 
Henryk  Piekarski – Z-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 
 
 Na ręce Prezydenta złożył podziękowania załodze MPGKiM za działania 
związane z odśnieżaniem. 
 Następnie poprosił o odpowiedź na pytanie, czy Prezydent planuje wywóz 
śniegu z terenów szkół i przedszkoli. Zauważył, że będzie to obciążało budżet 
miasta, w chwili obecnej jednak są problemy z parkowaniem w okolicach szkół i 
przedszkoli, czy też innych obiektów użyteczności publicznej. W chwili obecnej, aby 
zaparkować i zostawić dzieci, robią się korki na ulicach.  Uważa więc, że 
przynajmniej te obiekty należałoby odśnieżyć.  
 
Wanda Mężyńska – radna 
 

1. Stwierdziła, że badania wykazują, iż wzrasta liczba dzieci w wieku 
gimnazjalnym, które nie uczęszczają do szkoły. Poprosiła o informację, czy w 
Łomży odnotowuje się takie sytuacje i czy w ogóle urząd posiada wiedzę na 
ten temat. 

2. Jeżeli przetargu na wywóz śmieci nie wygra firma samorządowa, a korzystała 
z funduszu unijnego, to czy nie będzie musiała ich zwrócić. Czy nie w 
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pierwszej kolejności należy wyłonić firmę, która wygra przetarg, a dopiero 
później głosować na sesji ustalone kwoty.  

 
Bogumiła Olbryś – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rodziny, Opieki  
                                Społecznej i Zdrowia 
 

1. Złożyła  interpelacje dotyczącą zabezpieczenia opieki pielęgniarskiej w 
placówkach szkolnych. Zwróciła uwagę, że w grudniu br. Dyrektor Zakładu 
POZ w piśmie zawarł klauzulę mówiącą o możliwości  rozwiązania 
porozumienia przez każdą ze stron, którą następnie zacytowała zwracając 
równocześnie uwagę, że do tej pory takiej klauzuli nie było. W imieniu 
pielęgniarek szkolnych, poprosiła Prezydenta, aby ponowić próbę negocjacji, 
aby placówki oświatowe nie straciły pomocy medycznych. 

2. Odnosząc się do odpowiedzi na zapytanie dot. wjazdu na posesję przy ul. 
Ogrodnika ponownie zwróciła się z prośbą, w imieniu mieszkańców o 
zabezpieczenie i utwardzenie wjazdu na tę posesję. Po wykonaniu 
nawierzchni ul. Ogrodnika tylko ta posesja pozostała bez utwardzonego 
wjazdu. 

 
Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 
 

1. Przypomniał, że wcześniej składał interpelację na temat monitoringu na placu 
zabaw przy ul. Polnej, kiedy zostały rozkradzione  przęsła ogrodzenia. 
Wówczas Prezydent Dobosz wyjaśnił, że będzie to możliwe, kiedy zostanie 
wykonany remont tej ulicy i kanalizacja. Niedawno plac ponownie został 
okradziony i zniszczony. Poprosił o odpowiedź na pytanie, czy Prezydent w 
dalszym ciągu przewiduje tam zainstalowanie monitoringu, ponieważ coraz 
gorzej dzieje się na tym terenie. 

2. Poprosił o odśnieżenie chodnika przy ul. Szosa Zambrowska na przeciw 
osiedla Perspektywa, który prowadzi do kościoła p.w. ks. Andrzeja Boboli. 

 
Bernadeta Krynicka – radna 
 

1. Jaka jest kolejność i system odśnieżania dróg w Łomży. Zwróciła uwagę, 
że w dniu wczorajszym przez całą dobę nie była odśnieżana ul. Strzelców 
Kurpiowskich, Łukasińskiego i Lipowa, które są dosyć dużymi i ważnymi 
ulicami do poruszania się po osiedlu Łomżyca. 

2. Następnie złożyła interpelację dotyczącą zmiany organizacji ruchu i prośbę 
mieszkańców ul. Kopernika. Mieszkańcy proszą o powrócenie do ruchu 
dwukierunkowego, co ułatwi poruszanie się w tym obrębie miasta. 

3. Ponowiła interpelację dotyczącą zmiany organizacji ruchu na ul. Dwornej. 
Dodała, że jest to jej czwarta interpelacja w tej sprawie. Następnie 
przedstawiła treść pisma przedsiębiorców w tej sprawie. 

 
Maciej Głaz - Przewodniczący Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i  
                      Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Przedstawił odpowiedź Prezydenta na pismo mieszkańców ul. Szafirowej, 
dlaczego ta ulica nie znalazła się w budżecie 2013 roku do realizacji. Zwrócił uwagę, 
że takie wyjaśnienie, dotyczące mniejszych wpływów  z podatków jest 
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uzasadnieniem Prezydenta  w sprawie poszczególnych wniosków o pieniądze. Z 
wyjaśnień tych wynika, że te 600 tys. zł spowodowało załamanie budżetu miasta. On 
jest innego zdania, że Rada pozostawiła mieszkańcom kilkaset tysięcy w kieszeniach 
po to, aby „załatali” dziury po podwyżkach, a nie tylko zmniejszyła dochody budżetu. 
Poprosił Prezydenta, aby w odpowiedziach pisać, że wzięto kilkanaście milionów 
kredytów, albo robi się halę targową za 9 mln. zł i dlatego te ulice nie znalazły się w 
budżecie do realizacji. 
 
Andrzej Grzymała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju,                     
                                  Przedsiębiorczości i Zagospodarowania Przestrzennego 
 

1. Poprosił o odpowiedź na pytanie dla kogo został wykonany parking przy SP nr 
4. Parking ten w chwili obecnej nie jest odśnieżony. Czy parking ten ma być 
dla nauczycieli i rodziców, czy dla wszystkich mieszkańców miasta. W chwili 
obecnej nie odśnieża go ani szkoła, ani odpowiedzialne za odśnieżanie 
przedsiębiorstwo. Nauczyciele i rodzice samochody zostawiają na ulicy. 

2. Odnośnie ul. Dwornej zauważył, że otrzymał odpowiedź na swoją interpelację, 
iż jest niemożliwe wprowadzenie ruchu dwukierunkowego na ul. Sadowej. 
Dodał, że posiada podpisy ponad 120  mieszkańców ul. Dwornej, którzy już w 
roku 2003 próbowali przywrócić ruch dwukierunkowy na ul. Dwornej. 
Potwierdził następnie wyjaśnienia Prezydenta, że wprowadzono ruch 
jednokierunkowy w związku z tym, że kamienica groziła zawaleniem. W chwili 
obecnej kamienicę wyremontowano i nie ma już zagrożenia, jednak ruch 
jednokierunkowy pozostał. 

 
Janusz Mieczkowski – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Dziedzictwa  
                                       Kulturowego 
 
 Zwrócił się z prośbą, aby Prezydent zainteresował się sprawą zatrudnienia 
pielęgniarek w szkołach. 
 Następnie poprosił o odpowiedź na pytanie, czy Prezydent posiada jakieś 
plany prywatyzacyjne w stosunku do MPEC w Łomży. 
 
Witold Chludziński - Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej 
 
 Zwrócił uwagę, że podczas dyskusji nad powołaniem inkubatora 
przedsiębiorczości na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej, radni otrzymali 
dane, że w Suwałkach  wykorzystanie inkubatora już w momencie tworzenia 
wykorzystano w 70 % powierzchni. Jeżeli tak jest, to poprosił o informacje, jakie 
branże zgłosiły się na otwarcie swojej działalności. Dodał, że prosi o te dane, 
ponieważ po zakończeniu posiedzenia Komisji spotkał się z zarzutem, że dane te 
były nieprawdziwe. Poprosił o odpowiedź na piśmie.  
 
Edyta Śledziewska –  Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy 
                                    Społecznej i Zdrowia 
 
 Zwróciła uwagę, że radni przed sesją otrzymali zaproszenie na jutro, na 
konferencję inaugurującą projekt „stop wykluczeniu cyfrowemu Miasta Łomża”. 
Założeniem tego projektu jest to, iż cyfryzacja ma dotrzeć do szkół. Poprosiła o 
odniesienie się do projektu ministerialnego, pilotażowego „Cyfrowa szkoła”. Wie, że 
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żadna szkoła w mieście nie bierze udziału w tym projekcie. Poprosiła o odpowiedź, 
dlaczego żadna szkoła nie zakwalifikowała się do tego programu. Czy dyrektorzy 
składali do niego wnioski i czy przeszły one procedurę formalną. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
 

 
Ad. 4 
 
 Przed realizacją punktu 4  wystąpiły dzieci z przedszkola. Radni wysłuchali 
piosenek i świątecznych życzeń. 
 
Mieczysław Czerniawski – Prezydent Miasta 
 
 Odpowiadając radnemu Głaz  stwierdził, że jeżeli zarzuca się jemu, że w 
niektórych odpowiedziach wyręcza się Radą, to takich wersji nie przyjmuje.  Wyjaśnił, 
że w poniedziałek, w radio ESKA, w którym udzielał wywiadu jak minęły 2 lata 
kadencji, wśród wielu pytań zapytano go, jak mu się współpracuje z Radą. 
Odpowiedział jednoznacznie, że w sytuacji w jakiej się znalazł, nie mając 
politycznego zaplecza, czy tez żadnej umowy koalicyjnej, jest to dla niego bardzo 
ogromne doświadczenie i satysfakcja, że z Radą współpracowało się i współpracuje 
dobrze, Przyjmuje krytyczne uwagi, a podejmowanie polemiki jest naturalne. 
Podkreślił, że  nawet pół słowa negatywnego nie wypowiedział na temat Rady. 
Dodał, że czym innym jest informowanie społeczeństwa, rzetelne informowanie. 
Poinformował, że w dniu wczorajszym podpisał rozstrzygnięcie przetargu na 
targowicę. Poprosił, aby nie mówić o 9 mln. zł, ponieważ spośród 8 firm, wygrała 
firma z Suwałk, która wykona to za 8.286 tys. zł.  Faktem jest, że najwyższa oferta 
opiewała na  prawie 10 mln. zł. Udzielił takiej odpowiedzi, ponieważ jest to faktem, 
bowiem z pustego  i Salomon nie naleje, jeżeli nie ma określonego poziomu 
dochodów. Zwrócił uwagę, że trzy ulice są w programie i będą realizowane. Być 
może, jeżeli inne przetargi zostaną rozstrzygnięte w niższych kwotach, niż 
zaplanowano, to te ulice są w pierwszej kolejności do uzupełnienia jeszcze w 
bieżącym  roku.  
 Wyjaśnił, że do niego również wpływają pisma  prywatnych osób i 
przedsiębiorców, którzy są na ul. Dwornej i opinie są podzielone. Stwierdził, że 
zwróci się do specjalistów w urzędzie, aby rozważyć wprowadzenie na ul. Dwornej 
ruchu dwukierunkowego. Należy jednak pamiętać, że spowoduje to likwidację miejsc 
parkingowych. Dodał, że jeszcze raz dokonają analizy, ponieważ są trzy rozwiązania 
i należy wybrać jedno, albo wprowadzamy ruch dwustronny, albo utrzymujemy 
obecny, albo powracamy do poprzedniego. Stwierdził, że gdyby miał w tej chwili 
podejmować decyzję, wprowadziłby ruch dwukierunkowy. Poprosił jednak, aby dać 
mu więcej czasu, być może uda się zaproponować rozwiązanie na następnej sesji. 
 Odnosząc się do monitoringu stwierdził, że przyjmuje propozycje. 
 Jeżeli chodzi o odśnieżanie, to na Sali jest Dyrektor MPGKiM i udzieli 
szczegółowych wyjaśnień. Dodał, że z pewnością  będą wywozić śnieg ze Starego 
Rynku przed miejską wigilią. 
 Stwierdził następnie, że podejmuje temat pielęgniarek w szkołach. 
 Odpowiadając radnemu Wojtkowskiemu potwierdził, że na ul. Polnej kradną i 
trzeba rozważyć zainstalowanie monitoringu, ale nie jest w stanie odpowiedzieć kiedy 
to nastąpi i czy uda się złapać złodzieja. 
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 Odpowiadając radnemu Mieczkowskiemu wyjaśnił, że jeżeli chodzi o MPEC, 
to na dzień dzisiejszy nie podejmują żadnych działań,  ponieważ w chwili obecnej 
całą inicjatywę przejęła Rada Nadzorcza MPEC i rada musi podjąć decyzję, 
przynajmniej przygotowania wstępnej analizy i zaprezentowania Radzie wszystkich 
wariantów, plusów i minusów prywatyzacji. W chwili obecnej Rada Nadzorcza MPEC 
negocjuje z kancelarią cenę i od tego będzie zależało, czy podpisze umowę z ta 
kancelarią. 
 Odnośnie tzw. uchwały śmieciowej wyjaśnił, że  zwróci się do 
Przewodniczącego z wnioskiem o zdjęcie tego tematu z porządku obrad grudniowej 
sesji, nie przerywając dalszej pracy w tym zakresie. Zaproponował, aby zajęcie się 
tym tematem przesunąć na przyszły rok. Uzasadniając wyjaśnił, że  ustawodawcy 
Sejm i Senat pracują nad tym nadal, ponieważ dostrzegają, że popełniono sporo 
nieścisłości. Dodał, że również Suwałki i Białystok przekładają podjęcie uchwał na 
rok przyszły. Liczą na to, że ta ustawa zostanie dopracowana. Aby nie dokonywać 
podwójnej pracy i po nowym roku ponownie zajmować się  tym tematem, zwróci się z 
wnioskiem do Przewodniczącego z prośbą zdjęcie 6 projektów uchwał i o 
pozostawienie  2 dotychczasowych projektów uchwał w sprawie powierzenia zadań 
MPGKiM oraz upoważnienia Dyrektora MPGKiM do załatwiania indywidualnych 
spraw. Podkreślił, że nigdy nie ukrywał swojego krytycznego stosunku do tej ustawy i 
nie ukrywa nadal. Dlatego głośno, na wszystkich spotkaniach mówił, że ostrożnie 
podchodzą do tej ustawy i projektów uchwał. Uważa, że zasadne jest przesunięcie 
podjęcia tych uchwał na przyszły rok. 
 Odnosząc się zapytania radnej Gołaszewskiej dot. polityki paliwowej w MPK 
wyjaśnił, że Dyrektor MPK przed sesja przekazał mu na piśmie informację dot. 
planowanych działań naprawczych w MPK oraz promujących komunikacje miejską. 
Następnie zacytował fragmenty z pisma. Dodał, że Dyrektor Nowakowski 
przedkładając ten materiał, przekazał mu informację, że proponowane działania nie 
są tylko pomysłem dyrektora, ale wyrazem oczekiwań i gotowości  podejmowania 
takich działań również przez całą załogę. 
  
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
 Poprosił, aby pismo dot. zdjęcia tych punktów wpłynęło do Rady jeszcze w 
dniu dzisiejszym, ponieważ porządek sesji powinien zostać skierowany do radnych 
jeszcze w dniu dzisiejszym. 
 
Arkadiusz Kułaga – Dyrektor MPGKiM 
 
 Odpowiadając na zapytanie dotyczące kolejności odśnieżania wyjaśnił, że 
kolejność ta w mieście jest podyktowana kategoria dróg. W pierwszej kolejności 
odśnieżane są drogi krajowe, wojewódzkie. Poza tymi są drogi gminne, które 
stwarzają pewnego rodzaju problemy komunikacyjne. Jeżeli chodzi o ostatnie 3 
doby, to ponad 30 godzin opady były ciągłe z różnym natężeniem. Sprzęt, którym 
dysponują w takich sytuacjach jest zdolny do tego, aby zapewnić przejezdność  dróg 
krajowych w tym wypadku drogi 61. W ciągu ostatnich godzin skupili się na 
przejezdności i zapewnieniu możliwości poprawnego funkcjonowania służb, które są 
odpowiedzialne za inne elementy bezpieczeństwa tj. policji, straży i pogotowiu 
ratunkowemu. Jeżeli chodzi o przejezdność innych dróg równie ważnych, ale nie tak 
ważnych z punktu widzenia komunikacji całego miasta , to po ustaniu opadów, jaki 
jest stan miasta wszyscy wiedzą i przedsiębiorstwo będzie pracowało do tej pory, aż 
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osiągnie przejezdność na wszystkich ulicach. Odnośnie wywożenia śniegu wyjaśnił, 
że zawsze odbywało się to na polecenie Prezydenta, ponieważ wiąże się to z 
kosztami nieporównywalnymi do normalnej akcji związanej z odśnieżaniem. Pamięta, 
że tylko w jednym roku śnieg był wywożony i były dwie akcje wywożenia śniegu. 
Wywożono śnieg nie ze wszystkich placówek oświatowych, ale z tego, co pamięta 
była tam SP nr 4. W chwili obecnej problem jest inny, gdyz  znajduje się tam parking i 
nie ma konieczności wysadzania dzieci. W dniu dzisiejszym powstaje problem 
wywożenia śniegu z przejść dla pieszych i na ten temat będą z Prezydentem 
rozmawiać. Dodał, że jak wspomniał Prezydent, będą przygotowywać Stary Rynek 
do „Światełka do nieba” i wigilii, ponieważ jedynym rozwiązaniem jest wywiezienie 
śniegu. Poinformował, że te 3 doby, to ponad 1 tysiąc godzin pracy pracowników 
fizycznych. Wysypano ponad 220 ton soli i wykonano ponad 2 tys. km.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
 Poprosił o odniesienie się do stwierdzenia, że niektóre samochody jeżdżą z  
podniesionymi pługami. Norma zużycia paliwa z podniesionym pługiem jest inna, a z 
opuszczonym inna. W ten sposób kierowcy oszczędzają paliwo. Czy cos  takiego jest 
możliwe i czy jest to kontrolowane. 
 
Alicja Agata Gołaszewska – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i          
                                                Porządku 
 
 Odnosząc się do wypowiedzi dyrektora stwierdziła, że nie do końca zgadza 
się z jego wypowiedzią, że ulice w mieście były przejezdne. Jako pierwszy przykład 
podała ul. Dworną dodając, że to, co działo się na tej ulicy w dniu wczorajszym, to 
tylko dzięki Bogu, że nie doszło do jakiegoś poważnego wypadku, bo ani ulica nie 
była należycie odśnieżona i posypana piaskiem i solą, ani chodnik, gdzie hałdy 
śniegu uniemożliwiały poruszanie się. Wiele osób szło ulicą, co przeszkadzało 
samochodom. Podobna sytuacja była na ul. Zawadzkiej. Poprosiła dyrektora, aby 
zwracano uwagę na ulice, które wymagają wyjątkowego zadbania. Dodała, że 
samochody z podniesionymi pługami w dniu wczorajszym były normą. Poprosiła 
również dyrektora o usunięcie hałd śniegu spod szkół. 
 
Henryk  Piekarski – Z-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 
 
 Podziękował dyrektorowi za zaangażowanie załogi w odśnieżanie. Osobiście 
odbiera to inaczej , ponieważ widział zaangażowanie załogi w odśnieżanie. W dniu 
wczorajszym bardzo dużo przemieszczał się i kierowcy mieli bardzo pozytywne 
spostrzeżenia. Dodał, że w dniu wczorajszym również przemieszczał się ul. Dworną i 
widział, że kierowcy parkują po skosie, co powodowało, że jadący pług miał problemy 
z odśnieżaniem, a więc kierowcy sami sobie szkodzą parkując w taki, a nie inny 
sposób. Zauważył, że gdy w dniu wczorajszym wracali z posiedzenia komisji widzieli, 
jak ulica jechały 3 pługi, dzięki czemu odśnieżały całą szerokość jezdni. Rozmawiał z 
wieloma osobami, które były w innych miastach, sam również  był w Mońkach i może 
stwierdzić, że  sytuacja w mieście przy tych opadach nie jest zła. 
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Bernadeta Krynicka – radna 
 
 Poprosiła o odpowiedź na pytanie, w jakiej kolejności powinna być odśnieżana 
ul. Strzelców Kurpiowskich, Łukasińskiego i Lipowa, które nie były odśnieżane przez 
24 godziny. Wczoraj było bardzo ciężko poruszać się po Łomżycy. Łomżyca w 
odśnieżaniu została zapomniana. Jest przeciwna wypowiedzi radnego Piekarskiego, 
ponieważ nie widziała zaangażowania służb, nie widziała też pługa. W niedzielę, 
owszem, pług przejechał, ale w dniu wczorajszym nie. Obawiała się, czy wyjedzie do 
pracy, dzisiaj rano dopiero przejechał pług. Zwróciła uwagę, że w dniu wczorajszym 
piesi szli ul. Sikorskiego, ponieważ chodniki nie  były odśnieżone. 
 
Bogumiła Olbryś – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rodziny, Opieki  
                                Społecznej i Zdrowia 
 
 Zabierając głos wyraziła pochwałę dla inicjatywy mieszkańców, którzy nie 
czekając na pługi, sami odśnieżają. Dodała, że takie opady są wyjątkowymi 
sytuacjami. Gratuluje więc mieszkańcom inicjatywy i zaangażowania. Jeżeli chodzi o 
szkoły, to można do takiej inicjatywy zachęcić młodzież szkolną, która w trudnych 
sytuacjach powinna również być zaangażowana. Uważa również, że w takich 
trudnych sytuacjach należy wykazać zrozumienie, życzliwość i cierpliwość. 
 
Alicja Konopka – Przewodnicząca Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
 
 Zabierając głos stwierdziła, że podziwia radnych, że tyle mogą mówić na temat 
śniegu. Zauważyła, że jest zima, pada śnieg, sytuacja jest trudna i wszyscy o tym 
wiedzą. Taryfiarze, kiedy wiozą klienta, nie narzekają. Poprosiła, aby odśnieżyć 
chociaż najważniejszy parking w mieście na Placu Niepodległości. 
 
Arkadiusz Kułaga – Dyrektor MPGKiM 
 
 Odnosząc się do uwag na temat samochodów jeżdżących z podniesionymi 
pługami poprosił o konkretna informację, który to jest samochód. Przypomniał, że po 
mieście jeżdżą samochody nie tylko MPGKiM, ale również innych firm jak GDDMiA, 
firm prywatnych, które tez są wyposażone w pługi i te samochody nie mają 
obowiązku odśnieżać, chociaż zdarzają się sytuacje, że pomagają jadąc z 
opuszczonym pługiem. Wyjaśnił, że samochody MPGKiM posiadają białe kabiny oraz 
nalepki określające przynależność firmową. Stwierdził, że nie wyobraża sobie, aby 
ich samochód jechał z podniesionym pługiem chyba, że jest uszkodzony i zjeżdża 
awaryjnie. 
 Odnosząc się do ul. Strzelców Kurpiowskich stwierdził, że sprawdzi to, 
ponieważ samochody wyposażone są w system pozycjonowania. Sprawdzi, kiedy i 
ile razy były na ul. Strzelców Kurpiowskich. Trudno sobie wyobrazić stan ten ulicy, 
gdyby nie przejechał tam pług. Jeżeli chodzi o Plac Niepodległości postarają się w 
dniu dzisiejszym udrożnić, natomiast w przypadku wszystkich ulic i parkingów jest to, 
o czym mówił radny Piekarski. Kiedy na parkingu stoi dużo samochodów, możliwość 
odśnieżania sprowadza się do zera. Nie są w stanie wprowadzić do odśnieżania 
ciężkiego sprzętu, a małe ciągniki nie nadają się do odśnieżania ul. Dwornej. 
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Maciej Głaz - Przewodniczący Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i  
                      Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Stwierdził, że faktycznie widział w dniu wczorajszym samochód z 
podniesionym pługiem, ale nie był to samochód MPGKiM. Następnie stwierdził, że 
ulice na osiedlu Łomżyca są nieprzejezdne. Ci, co maja napęd na 4 koła 
przejeżdżają, pozostali maja problemy. Rozumie, że są ważniejsze ulice, poprosił 
jednak o odpowiedź na pytanie, kiedy mogą liczyć na odśnieżenie. Jak tłumaczyć 
mieszkańcom, kiedy dotrą pługi, Abu chociaż trochę udrożnić te ulice. 
 
Arkadiusz Kułaga – Dyrektor MPGKiM 
 
 Stwierdził, że prawdopodobnie w ciągu tej doby, do rana, będzie 
zdecydowana poprawa zarówno na ulicach głównych, jak i pozostałych. 
 
Zbigniew Prosiński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i  
                 Skarbu Miasta 
 
 Poprosił o informację, jak wygląda współpraca ze spółdzielniami 
mieszkaniowymi, ponieważ one również dysponują sprzętem, który mógłby się 
przydać. 
 
Arkadiusz Kułaga – Dyrektor MPGKiM 
 
 Wyjaśnił, że współpraca ze spółdzielniami jest właściwa i każdy z zarządców 
terenów wykonuje swoją pracę i czasami wymieniają się niektórymi ulicami, 
ponieważ z ich położenia wynika, że lepiej byłoby, aby np. oni zrobili tą ulicę pomimo 
tego, że jest miejska. Można teoretycznie wspomagać się sprzętem z zewnątrz, ale 
takich warunkach, jakie były w ostatnich 3 dobach, to ani prezes żadnej spółdzielni 
nie chciał z nim o tym rozmawiać, ani on  nie rozmawiał, aby pożyczyć sprzęt. Kiedy 
opanują sytuację, to  nie będzie potrzebny dodatkowy sprzęt. Wszystko, co nadaje 
się do ośnieżania, jeździło w ciągu tych ostatnich dobach. 
 
Andrzej Grzymała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju,                     
                                  Przedsiębiorczości i Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Poprosił o odpowiedź, czy może liczyć, że dzieci przy SP nr 4 będą mogły 
wysiadać normalnie i iść do szkoły. 
 
Arkadiusz Kułaga – Dyrektor MPGKiM 
 
 Zwrócił uwagę, że parking znajduje się na terenie SP nr 4 i jest w administracji 
Dyrektora SP nr 4. Nie uchyla się od pomocy, ale w chwili obecnej nie jest w stanie  
zapewnić, czy uda się w ciągu tego dnia wjechać na parking przy szkołach. 
Ważniejsze jest zapewnienie przejezdności ulic. 
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Andrzej Grzymała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju,                     
                                  Przedsiębiorczości i Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Poprosił Prezydenta, aby zlecił Dyrektorowi SP nr 4 udrożnienie parkingu przy 
szkole. 
 
 
Ad. 5 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Alicja Konopka – Przewodnicząca Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Finansów i Skarby Miasta (w załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 9 radnych, przy braku głosów przeciw i 5 
głosach wstrzymujących.   
 

Uchwała nr 267/XXXI/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 rok 
 

w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 
2012-2014 (w załączeniu). 
 
 
Ad. 6 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji 
 
Janusz Mieczkowski – Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 
 
 Przedstawił opinię Komisji Edukacji i Kultury ( w załączeniu). 
 
Alicja Konopka – Przewodnicząca Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Finansów i Skarby Miasta (w załączeniu). Dodała, 
że wczoraj, na posiedzeniu Komisji, Prezydent zobowiązał się  do złożenia pewnej 
deklaracji. Dobrze więc by było, aby Prezydent wypowiedział się w tej sprawie. 
 
Mieczysław Czerniawski – Prezydent Miasta 
 
 Wyjaśnił, że w dniu wczorajszym większa część posiedzenia Komisji Finansów 
była poświęcona tematowi 200 tys. zł na opracowanie dokumentacji na salę sportową 
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przy SP nr 7. Wyjaśniał, jakie były przyczyny, że te 200 tys. zł nie zostało 
uruchomione w tym roku. W chwili obecnej sytuacja jest taka, że te 200 tys. zł 
znajduje się zmianach do budżetu na rok 2012, na inne cele. Chce jednak jeszcze 
raz powiedzieć, że udźwignięcie budowy równocześnie dwóch hal sportowych w 
Łomży ze środków własnych nie jest możliwe chyba, że zrezygnuje się z jakiejś 
priorytetowej, potrzebnej miastu inwestycji. Zauważył, że Rada podejmowała decyzję 
odnośnie budowy hali sportowej przy II LO, która będzie służyła dwóm szkołom oraz 
PWSZiP. Negocjacje z Marszałkiem w sprawie pozyskania działki  trwały bardzo 
długo. Dlatego też odwlekał decyzję dotyczącą zlecenia opracowania dokumentacji 
na halę sportową przy II LO. Decyzje tę podjął dopiero kilka miesięcy temu. Stąd też 
nie podjął decyzji o zleceniu opracowania dokumentacji na halę sportową przy SP nr 
7. W chwili obecnej oświadcza, że jeżeli Wysoka Rada zaakceptuje to, to na jednym 
z posiedzeń w I kwartale 2013 roku, złoży taki wniosek, ponieważ będą już posiadali 
rozeznanie jeżeli chodzi o środki finansowe na rok przyszły i te 200 tys. zł znajdą w 
budżecie, aby Rada dokonała zmian w budżecie i wprowadziła zadnie pod tytułem: 
opracowanie dokumentacji na halę sportową przy SP nr 7 z jednoczesnym  punktem 
widzenia, że halę będzie można rozpocząć prawdopodobnie po zakończeniu budowy 
hali przy LO II. Dodał, że na posiedzeniu Komisji mówił, że jeżeli chodzi o środki na 
budowę  na hali przy II LO, to będą aplikować o środki finansowe z totalizatora 
sportowego z funduszu rozwoju sportu, gdzie jest możliwość pozyskania 33 % 
wartości inwestycji. Jeżeli na dzień  dzisiejszy oceniają wstępnie, że wartość do 
realizacji drugiej hali  wyniesie ok. 8 mln. zł, wówczas będą mogli przystąpić  do 
realizacji drugiej hali. Jeżeli finanse ułożą się bardzo korzystnie dla miasta, to być 
może jeszcze przed zakończeniem realizacji budowy hali sportowej przy II LO, 
przystąpią do realizacji tej drugiej hali. Jest to jego deklaracja , którą podtrzymuje. 
Przeprasza, że nie zaryzykował i nie zlecił opracowania dokumentacji. Wczorajsza 
dyskusja, ma nadzieję, uświadomiła wszystkim, że nie jest to taki prosty i łatwy 
temat. 
 
Janusz Mieczkowski – Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 
 
 Zauważył, że Prezydent złożył ważne oświadczenie, które jest pokłosiem 
wczorajszej dyskusji na posiedzeniu Komisji Finansów. Rozumie, że w I kwartale 
2013 roku Prezydent znajdzie 200 tys. zł, zgłosi poprawkę do budżetu i 
dokumentacja na budowę hali sportowej przy SP nr 7 zostanie zlecona do 
wykonania. Zgodnie z tym, co powiedział wczoraj, widza konieczność zmian budżetu, 
ponieważ „kroki czyszczące” są niezbędne i jako klub będą głosować  za przyjęciem 
tych zmian, trzymając równocześnie Prezydenta za słowo.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 18  radnych. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 17 radnych, przy braku głosów przeciw i 1 
głosie wstrzymującym.  
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Uchwała nr 268/XXI/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2012 rok (w załączeniu). 
 

 
Ad. 7 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Edyta Śledziewska –  Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy  
                                    Społecznej i Zdrowia 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia (w 
załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 18 radnych.   
 

Uchwała nr 269/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

zmieniająca Uchwałę Nr 328/LI/05 Rady Miejskiej Łomży z dnia 29 czerwca 2005 
r. w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 
Łomży (w załączeniu). 
 
 
Ad. 8 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Edyta Śledziewska –  Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy  
                                    Społecznej i Zdrowia 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia (w 
załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 18 radnych.   
 

Uchwała nr 270/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 
zmieniającej Uchwałę Nr 248/XXIX/12 Rady Miejskiej Łomży z dnia 30 
października 2012 r. w sprawie finansowania zadań ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych (w załączeniu). 
 
 
Ad. 9 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Edyta Śledziewska –  Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy  
                                    Społecznej i Zdrowia 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia (w 
załączeniu). 
 
Wanda Mężyńska – radna 
 
 Zwróciła uwagę, że wnioski zgłoszone przez Komisję nie dotyczą samego 
programu, nie będą więc głosowane wspólnie z programem. 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Potwierdził uwagę radnej zwracając uwagę, że Rada będzie głosowała 
program zawarty w druku nr 441 A. Wnioski są ogólne i zostaną przekazane 
Prezydentowi. 
 
Mieczysław Jagielak – Radca Prawny UM 
 
 Stwierdził, że słusznie Przewodniczący podkreśla, że istotą obrad tego punktu 
jest program. Z tego, co usłyszał Komisja nie wprowadza tych wniosków do 
programu, ponieważ nie mogłaby tego nawet zrobić z tego względu, że musiałaby 
podać datę, co byłoby nieporozumieniem. Są to wnioski mające wyjątkowy charakter 
postulacyjny. Przekazane do Prezydenta mogą stanowić  podstawę do wszczęcia 
procesu zmieniającego obowiązujące w tej kwestii uchwały.  
 
Bernadeta Krynicka – radna 
 
 Zabierając głos przypomniała radnemu Głaz, że gdy wspólnie uczestniczyli w 
debacie alkoholowej w Radio Nadzieja, kiedy radny powiedział, że zawsze, jak 
będzie widać niekorzystny wpływ na społeczeństwo, to można zmienić uchwałę. W 
związku z tym, że radni otrzymali diagnozę, która była przeprowadzona w mieście, z 
której ewidentnie wynika wzrost zużycia alkoholu przez dzieci i młodzież. Rada 
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powinna dbać o mieszkańców i aby nie wzrastało uzależnienie i spożycie alkoholu w 
mieście, powinna podjąć pewne kroki, skoro zrobiono xle, należy to naprawić. 
 
Maciej Głaz - Przewodniczący Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i  
                      Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Odnosząc się do wypowiedzi radnej Krynickiej poprosił, aby wskazała, gdzie 
dzieci i młodzież chodzą do restauracji przy ul. Farnej, czy tez innych i spożywają 
alkohol. Poprosił, aby wskazać, że to dwie uchwały podjęte przez Radę do tego się 
przyczyniły. Być może należy spojrzeć na to z innej strony. Może na działanie 
profilaktyczne, a nie tylko wprowadzanie nakazów i zakazów. Jeżeli radni dojdą do 
wniosku, że tylko prohibicja może uratować społeczeństwo, to być może należy 
zamknąć wszystko, a sąsiednie gminy będą miały dochód i zacznie tworzyć się 
„szara strefa”. Nie uważa, aby podjęte uchwały były czymś złym, ponieważ niczego 
złego nie pokazały, a to o czym radni mówią, to należy odnieść do całego kraju czy 
przez uchwały Rady spożycie alkoholu wzrasta. 
 
Edyta Śledziewska –  Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy  
                                    Społecznej i Zdrowia 
 
 Zgodziła się z tym, że Rada w dniu dzisiejszym  będzie podejmowała uchwałę w 
prawie programu profilaktyki, natomiast te dwie sprawy, które  zgłasza Komisja 
Zdrowia, dotyczą projektów uchwał, które są załącznikami do programu i od 
wnioskodawcy zależy jaka  podejmie decyzję. Komisja wskazuje tylko, że jest 
zaniepokojona w związku z przedstawioną diagnozą problemów społecznych, która 
została przedłożona w miesiącu wrześniu i jest przedkładana co 2 lata. Badania 
przeprowadzone w tym roku, w stosunku do badań z 2010 roku pokazują, że 
spożycie alkoholu wzrasta, szczególnie przez dzieci i młodzież. Należy zastanowić 
się, co można byłoby zrobić, aby ograniczyć to zjawisko tym bardziej, że  
oczekiwania mieszkańców są takie, aby działania były podejmowane. Aż 89 % 
badanych oczekuje, na poziomie lokalnym, podjęcia działań służących ograniczeniu 
skali problemu. Uważa, że jest to sygnał dla władz miasta do zastanowienia się nad 
problemem. Badania PARPA, na terenie kraju wykazują, że istnieje ścisły związek 
między zwiększeniem ilości punktów sprzedaży i podawani alkoholu oraz odległości 
od obiektów chronionych, a spożyciem alkoholu. 
 
Bernadeta Krynicka – radna 
 
 Odnosząc się do wypowiedzi radnego Głaz stwierdziła, że alkohol miał ożywić 
Starówkę. Poprosiła, aby zauważyć jak ożywił. Coraz więcej lokali jest zamykanych i 
nie wierzy, aby alkohol ożywił Starówkę, a wręcz przeciwnie. 
 
Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 
 
 Zabierając głos przytoczył dane z diagnozy mówiące o tym, na jakiej próbie 
mieszkańców przeprowadzono badania. Uważa, że podana próba nie jest 
reprezentatywna. Przypomniał, że środki pozyskane w ramach zezwoleń na 
sprzedaż, przekazywane są na realizację zadań zawartych programie profilaktyki. 
Dodał, że po świętach Rada przyjmie budżet i są w nim środki na profilaktykę, na 
zajęcia pozalekcyjne, darmowe zajęcia dla dzieci z rodzin również patologicznych. 
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Są to środki w wysokości 500 tys. zł. Zgadza się z wypowiedzią radnego Głaz, że 
zakazami i nakazami nic się nie osiągnie. Jest to wychowanie w domu, w rodzinie. 
 
Alicja Konopka – Przewodnicząca Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
 
 Zwróciła uwagę, że dyskusja odbywa się nad programem, a więc dyskusja na ten 
temat jest zasadna. Każdy ma inne zdanie. Jeżeli jest grupa inicjatywna, to powinna 
złożyć wniosek i gdy uzyska większość, uchwała zostanie zmieniona. Odnosząc się 
do wypowiedzi radnych stwierdziła, że osobiście nie widzi związku np. dlaczego 
zmniejszenie odległości od obiektów sakralnych powoduje większe spożycie napojów 
alkoholowych. Jeszcze raz poprosiła, aby nie dyskutować, tylko jeżeli jest grupa 
inicjatywna, to niech składa wniosek, a Rada podejmie decyzję. Uważa, że na te 
sprawy wpływa zapełnienie wolnego czasu, a jednym z nich jest zapełnienie wolnego 
czasu dzieciom i młodzieży, a na to są środki.  Zakazami nic się nie osiągnie. 
 
Edyta Śledziewska –  Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy  
                                    Społecznej i Zdrowia 
 
 Odnosząc się do wypowiedzi radnej stwierdziła, że badania naukowe wykazują 
zależność między zwiększeniem dostępności i zmniejszeniem odległości od obiektów 
chronionych, następuje wzrost spożycia. Są to  fakty, z którymi trudno dyskutować. 
 Odnosząc się do wypowiedzi radnego Wojtkowskiego zwróciła uwagę, że 
diagnozę środowiskową, co 2 lata, przeprowadza specjalistyczna firma, która 
posiada duże doświadczenie w prowadzeniu tego typu badań socjologicznych. 
Potrafią oni wybrać grupę reprezentatywną, nawet niewielką, która gwarantuje 
prawdziwość badań. 

 
Maciej Głaz - Przewodniczący Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i  
                      Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Stwierdził, że jego zdaniem Komisja wprowadza radnych w błąd. Zacytował 
zapisy z programu zwracając uwagę, że  Komisja prezentuje radnym „czarne wizje”, 
a z informacji wynika, że sytuacja poprawiła się. Poprosił, aby nie straszyć 
mieszkańców. Zgadza się, że są problemy i przed tymi problemami niektórzy nie 
potrafią uciec, jest to smutne, ale nie należy tego generalizować i nie należy 
zabraniać wszystkim, gdy problem ma pewna grupa. Trzeba pomagać 
potrzebującym, a nie ograniczać pozostałym.  
 
Andrzej Grzymała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju,                     
                                  Przedsiębiorczości i Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Poprosił członków Komisji Rodziny o odpowiedź na pytanie czy jeżeli wypije 
więcej wina, to ma poddać się patologii. Zwrócił uwagę, że Komisja mówi, iż wzrasta 
spożycie, ale czy to spożycie wpływa na wzrost patologii, czy być może ważniejszym 
problemem jest brak w mieście miejsc pracy i zajmowanie się tą sprawą. 
 
Bernadeta Krynicka – radna 
 
 Potwierdziła, że istnieje duża korelacja pomiędzy bezrobociem, a spożyciem 
alkoholu. „kiedy nie ma pracy, to sobie wypiję i jest lepiej”. Zawsze się ktoś znajdzie, 
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kto rzuci jakąś złotówkę i się kupi. Dziwi się, że obecni na Sali nauczyciele i 
pedagodzy są za spożyciem i udostępnianiem alkoholu. Stwierdziła, że gdyby ktoś 
regularnie obserwował zauważyłby, że 12-13-letnie dzieci trafiają na oddział z 
upojeniem alkoholowym. Wówczas być może mieliby inny punkt widzenia. 
Podkreśliła, że każdy ma prawo mieć swoje zdanie, ale okazywanie publicznie, że 
jest się za spożyciem alkoholu, to nie tak. 
 
Alicja Konopka – Przewodnicząca Komisji Finansów i Skarbu Miasta 
 
 Odnosząc się do wypowiedzi radnej Krynickiej zauważyła, że nikt nie wymyślił 
patentu na mądrość, a radna Krynicka jest biegła w każdym temacie i już to 
przeszkadza, ponieważ każdy jest wybrany przez określoną grupę osób i 
reprezentuje jej interesy i ma prawo do własnego zdania. Nie należy więc wyciągać 
tak daleko idących wniosków i krytyki. 
 
Konrad Haponik – Z-ca Przewodniczącej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
 
 W imieniu radnych pedagogów, którzy głosowali swego czasu za podjęciem 
uchwał, które budzą tak ogromne kontrowersje stwierdził, że  nie są za tym, aby 
rozpijać młodzież. Nie są też za zakazami. Chodzi im o to, aby alkohol nie trafiał do 
młodzieży. Temu ma służyć nadzór nad sprzedawaniem alkoholu i tego należy 
przestrzegać, aby egzekwowany był przepis przez sprzedających, a nie tworzenie 
zakazów. Dodał, że osobiście w szkole, jeżeli jest dyskusja, ma  z młodzieżą bardzo 
dobry kontakt i zawsze jako przykład podawany jest sport, jako ten, który „odciąga” 
młodzież od wszelkiego rodzaju patologii. Dzięki tym dwóm uchwałom została 
zwiększona kwota m.in. na profilaktykę. Należy korzystać z tych pieniędzy i 
przekazywać wiedzę rodzicom i młodzieży, bo to rodzice są pierwszymi 
wychowawcami. Zauważył, że jeżeli dziecko 12-13-letnie wróci do domu pod 
wpływem alkoholu, to rodzic tego nie widzi. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych, przy 1 głosie przeciw i 6 głosach 
wstrzymujących.   
 

Uchwała nr 271/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

w sprawie Łomżyńskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Patologii Społecznej na 2013 rok (w załączeniu). 
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Ad. 10 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Edyta Śledziewska –  Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy  
                                    Społecznej i Zdrowia 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia (w 
załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych.   
 

Uchwała nr 272/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

w sprawie przyjęcia  Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Łomży na lata 
2012 – 2014 (w załączeniu). 
 
Ad. 11 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Janusz Mieczkowski – Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 
 
 Przedstawił wniosek Komisji Edukacji i Kultury ( w załączeniu). 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Zbigniew Prosiński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i  
                 Skarbu Miasta 
 
 Poprosił o wyjaśnienie, jak dużo było takich sygnałów z przedszkoli. Jakiego 
rodzaju były to sygnały i skąd ta zmiana. Stwierdził, że przez 1,5 roku nie słyszał, aby 
były tego typu problemy w przedszkolu, do którego uczęszczają jego dzieci. 
 
Mirosława Kluczek – Zastępca Prezydenta Miasta 
 
 Wyjaśniła, że wynika to z rozmów wewnętrznych w wydziale, ale również z 
konsultacji z dyrektorami przedszkoli, którzy sygnalizowali, że w wielu przypadkach 
taka zmiana jest potrzebna. Dodała, że w części samorządów ustalono to od razu. 
Dyrektor jest osobą, która wie, jak zorganizować czas funkcjonowania swojego 
przedszkola tak, aby dało to jak najlepsze efekty. Jeżeli dyrektor uzna, że godziny, 
które ustalono wcześniej odpowiadają mu, to tak pozostanie i będzie to w 
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kompetencji dyrektora. Stwierdziła, że w dniu dzisiejszym przeczytała informację, że 
Rada Ministrów podjęła wczoraj, zaproponowane przez Ministerstwo Edukacji 
Narodowej, zasady dotowania edukacji przedszkolnej. Czy dotacja ta będzie dla 
samorządów korzystna, czy też nie, okaże się. Uważa, że proponowana zmiana jest 
zasadna.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 17 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych, przy braku głosów przeciw i 2 
głosach wstrzymujących.   
 

Uchwała nr 273/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia w przedszkolach 
publicznych prowadzonych przez Miasto Łomża (w załączeniu).  
 
Ad. 12 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Janusz Mieczkowski – Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 
 
 Przedstawił wniosek Komisji Edukacji i Kultury ( w załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych.   
 

Uchwała nr 274/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielania i rozliczania dotacji na zadania 
oświatowe realizowane w przedszkolach, szkołach i placówkach oświatowych, 
prowadzonych na terenie Miasta Łomży przez osoby prawne i fizyczne (w 
załączeniu). 
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Ad. 13 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Henryk  Piekarski – Z-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 
 
 Przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej (w załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 16 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych, przy braku głosów przeciw i 1 głosie 
wstrzymującym.   
 

Uchwała nr 275/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w trybie bezprzetargowym, 
nieruchomości stanowiącej własność Miasta Łomży, która nie może być 
zagospodarowana jako odrębna nieruchomość, a przeznaczona do 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej (w 
załączeniu). 
 
Ad. 14 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Maciej Głaz - Przewodniczący Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i  
                      Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Przedstawił opinię Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i Zagospodarowania 
Przestrzennego (w załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych.   
 

Uchwała nr 276/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej Łomży w sprawie przyjęcia Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego Miasta Łomża na lata 2010-2018 (w załączeniu). 
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Ad. 15 
 
Omawianie rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 
Henryk  Piekarski – Z-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej 
 
 Przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej (w załączeniu). 
 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono. Rada informacje przyjęła.  
 
 
Ad. 16 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Wprowadzając do tematu poinformował, że Dyrektor Sasinowski w dniu 
wczorajszym otrzymał wypowiedzenie. Poprosił Panią Prezydent o przedstawienie 
informacji w tej sprawie. 
 
Mirosława Kluczek – Zastępca Prezydenta Miasta 
 
 Potwierdziła, że w dniu wczorajszym Dyrektor Sasinowski otrzymał 
wypowiedzenie z 3-miesięcznym trybem. Była rozmowa, były propozycje innych 
rozwiązań Prezydenta, ale Pan Dyrektor ich nie przyjął. W chwili obecnej przebywa 
na urlopie i ma czas na zastanowienie się. 
 
Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 
 
 Przedstawił opinię Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji (w załączeniu).  
Zabierając głos w dyskusji stwierdził, że oficjalnie zastępcą dyrektora jest Pan Grygo. 
Od momentu, kiedy Pan Grygo pełnił obowiązki dyrektora, stan MOSiR 
organizacyjnie i w ogóle, podniósł się. Mimo informacji, jakie pojawiają się w 
mediach, ma nadzieję, że  stan obiektów zaczyna stać na wysokim poziomie. 
Zauważył, że działalność MOSiR w kraju nie przynosi dochodów. Dyrektor Grygo ma 
wiele pomysłów na zorganizowanie pracy w MOSiR i na obiektach sportowych. 
Uważa, że radni powinni dać szansę dyrektorowi, ponieważ do tej pory swoja pracę 
wykonywał bardzo dobrze i ma nadzieję, że te efekty jeszcze się podniosą.  
 
Bernadeta Krynicka – radna 
 
 Stwierdziła, że życzy dyrektorowi jak najlepiej, ale po roku okaże się, czy 
stanął na wysokości zadania. 
 
Maciej Głaz - Przewodniczący Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i  
                      Zagospodarowania Przestrzennego 
 
 Zwrócił uwagę, że wszyscy mają świadomość, że MOSiR nie będzie przynosił 
dochodów do budżetu miasta i z tym zgadza się każdy, jednakże cały czas należy 
szukać dodatkowych pieniędzy. Ciągle powraca do tematu przejścia na pływalni przy 
ul. Wyszyńskiego, z dołu na górę od strony niecki basenowej. Uważa, że to bardzo 
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ożywiłoby górną część i pozwoliło na wynajęcie pomieszczeń gastronomicznych. 
Dodał, że sam korzysta z basenu i słyszy, co mówią ludzie, że brak jest takiego 
przejścia. Być może jest możliwość, aneksem, czy w inny sposób, doprowadzić do 
tego, aby to przejście wykonać i nie stracić środków unijnych. Zdaje sobie sprawę, że 
nie jest to proste, ale zaangażowanie w tym kierunku powinno być większe. Poprosił, 
aby pochylić się nad tym tematem, ponieważ ożywiłoby to wszystkie elementy, które 
są na górze i przynosiłoby konkretne pieniądze, każdy z przyjemnością skorzystałby 
z okazji i przeszedł z dołu na górę do sauny, a osoby czekające na dzieci 
skorzystałyby z pomieszczeń gastronomicznych. 
 
Wanda Mężyńska – radna 
 
 Zwróciła się do dyrektora z prośbą o zastanowienie się nad zniżkami dla 
rodzin wielodzietnych.  
 
Janusz Mieczkowski – Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 
 
 Stwierdził, że dyskusja toczy się nad punktem – informacja o stanie 
organizacyjnym i finansowym MOSiR. Prezydent w dniu wczorajszym na posiedzeniu 
Komisji Finansów poinformował, że wręczył wypowiedzenie Panu Sasinowskiemu. 
Jak rozumie Pan Sasinowski nadal jest dyrektorem i przez 3 miesiące kieruje firmą, 
Poprosił, aby nie stawiać w niezręcznej sytuacji zastępcę dyrektora Pana Grygo. 
 
Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 
 
 Wyjaśnił, że posiada informację, że została prawie uruchomiona część 
gastronomiczna. Były tam trzy pomieszczenia biurowe nie posiadające otwieranych 
okien i brak klimatyzacji. Dyrektor zadziałał w tym kierunku, wystąpił do urzędu i 
wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego być powinno. 
 
Mieczysław Czerniawski – Prezydent Miasta 
 
 Poinformował Radę, że w dniu wczorajszym, po 2 spotkaniach, wręczył 
wypowiedzenie Panu Sasinowskiemu. Okres wypowiedzenia wynosi 3 miesiące. 
Dodał, że rozmowy poniedziałkową i wczorajszą  odbyły się w obecności Prezydent 
Kluczek. Stwierdził, że nie chce dyskredytować dyrektora Sasinowskiego, który 
praktycznie od zera organizował tę instytucję i był dyrektorem od momentu 
utworzenia MOSiR. Podkreślił, że rozwiązanie umowy musiał uzasadnić. Wchodzą w 
to różne sprawy, które wykazały kontrole w tym audyt. To wszystko złożyło się na 
taką decyzję, ale odnosi się z szacunkiem do pracy Dyrektora Sasinowskiego i jego 
dokonań. Podkreślił, że źle się stało, że 6 miesięcy temu, gdy w piątek umawiali się z 
dyrektorem na spotkanie w poniedziałek i wspólnie z Prezydent Kluczek chcieli 
postawić na precyzyjne określenie zadań i dać określony czas na ich wykonanie, do 
tego spotkania nie doszło, ponieważ w poniedziałek Dyrektor Sasinowski poszedł na 
zwolnienie lekarskie. Rozumie, że choroba nie wybiera. W dniu wczorajszym dyrektor 
oświadczył, że jest zdrowy i gotowy do pracy, stąd była jego propozycja, aby pozostał 
w MOSiR na innym stanowisku. Pan Sasinowski propozycji tej nie przyjął. Odnosząc 
się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady stwierdził, że w przypadku pływalni 
pojawia się kasus MPK i Dyrektora Szczecha. W dniu wczorajszym wraz z 
wypowiedzeniem, wręczył również kartę urlopową, ponieważ Pan Sasinowski 
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posiada jeszcze zaległy urlop za 2011 rok. Urlop ten kończy się 2 stycznia 2013 roku. 
W dniu dzisiejszym podpisał pełnomocnictwo dla zastępcy dyrektora Pana Sławomira 
Grygo, ponieważ Pan Sasinowski, w związku z tym, że musi wykorzystać cały urlop 
za 2012 rok, praktycznie będzie nieobecny do połowy lutego. Pozostanie mu tylko 
1,5 miesiąca pracy. Może tylko mu zaproponować, aby przez te 1,5 miesiąca nie 
wykonywał obowiązków dyrektora. Dodał, że informacje, które do niego docierają, i z 
własnych obserwacji wynika, że wokół MOSiR zmienia się atmosfera. Daje to szanse 
na to, że MOSiR będzie prężnie, konsekwentnie działał i tego  życzy zastępcy 
dyrektora. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
 
Ad. 17 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji 
poinformował, że konflikt w RO nr 5 został rozwiązany. Podziękował za współpracę 
radnym z okręgu wyborczego nr 1, a następnie wręczył legitymację nowemu 
Przewodniczącemu Rady i Zarządu Osiedla nr 5 Panu Andrzejowi Podsiadło. 
 
 Następnie poinformował, że radny Janusz Nowakowski złożył rezygnację z 
pełnienia funkcji radnego. W związku z tym Rada jest zobowiązana podjąć w tej 
sprawie uchwałę. Przedstawił treść projektu uchwały ( w załączeniu). 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 Na 23 radnych, obecnych na sesji,  w głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych, przy braku głosów przeciw i 4 
głosach wstrzymujących   
 

Uchwała nr 277/XXVII/12 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 19 grudnia 2012 roku 
 

w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego (w załączeniu). 
 
 Następnie Rada Miejska i Prezydent Miasta złożyli podziękowania Panu 
Januszowi Nowakowskiemu za pracę na rzecz miasta i jego mieszkańców oraz za 
współpracę. 
 
Janusz Nowakowski 
 
 Stwierdził, że funkcję radnego pełnił nieprzerwanie od 18 lat tj. od 1994 roku, 
pracując na rzecz miasta i jego mieszkańców. W pracy swojej spotkał wielu 
ciekawych i życzliwych ludzi. Trudno mu wszystkich wymienić, ale nie może nie 
wspomnieć śp. Prezydenta Jana Turkowskiego, z którym rozpoczynał pracę 
samorządową. Podziękował radnym wszystkich kadencji. Podziękował za 
współpracę radnym, Prezydentowi, radom osiedlowym, pracownikom Urzędu 
Miejskiego. Podkreślił, że  w różnych kwestiach nie ze wszystkimi się zgadzał, ale 
zazwyczaj wygrywał kompromis. Szczególnie podziękował radnej Konopka, radnemu 
Lipskiemu, z którymi najdłużej współpracował. Radom Osiedlowym za współpracę  i 
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pracownikom Urzędu Miejskiego  za pomoc w wypełnianiu mandatu radnego, 
szczególnie pracownikom Biura Rady Miejskiej. Podziękował mediom zwracając 
uwagę, że jeżeli pod jego adresem była jakaś krytyka, to była to krytyka życzliwa. 
Szczególnie miło wspomina redaktor Marię Kaczyńską. Podziękował wyborcom i 
sąsiadom. Podziękował również żonie Ewie za cierpliwość i wyrozumiałość. 
Prezydentowi Mieczysławowi Czerniawskiemu podziękował za to, że w czasie kiedy 
pełnił zastępcy prezydenta, Mieczysław Czerniawski jako poseł RP udzielał pomocy 
przy realizacji wielu zadań w mieście. Liczy również na przychylność ze strony Rady i 
Prezydenta jako Dyrektor MPK. 
 
Ad. 18 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poprosił Wiceprzewodniczącego o przedstawienie pism skierowanych do 
Rady. 
 
Mariusz Chrzanowski – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Przedstawił pisma skierowane do Rady: 

1. Uchwałę RIO – a/a. 
2. Pismo ŁSM i SM Perspektywa dot. projektów uchwał „śmieciowych” – a/a. 
3. Odpowiedź MPGKiM na interpelacje radnego Lipskiego – a/a. 
4. Właścicieli działek przy ul/Łukasińskiego i Polnej w sprawie scalenia i 

zapewnienie środków na ten cel. Rada 17 głosami za przekazała pisma 
Prezydentowi. Za przekazaniem pism głosowała również radna Gołaszewska. 

5. Odpowiedź Prezydenta na pismo mieszkańców ul. Szafirowej – a/a. 
 
 
Ad. 19 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poprosił o zgłaszanie spraw różnych. 
 
 
 
Ireneusz Cieślik – radny 
 
 W imieniu własnym i mieszkańców podziękował za inwestycje na terenie 
osiedla Łomżyca tj. za realizacje ul. Polnej, Staszica, za wykonanie instalacji 
oświetleniowo-elektrycznej na ul. Sosnowej oraz oświetlenia placu zabaw przy ul. 
Kaliwody. 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Poinformował, że Prezydent złożył oficjalnie wniosek o wycofanie z porządku 
obrad części uchwał „śmieciowych”. Dodał, że pozostaną tylko dwa projekty i 
następna sesja w większości poświęcona będzie budżetowi miasta na 2013 rok. 
Przypomniał, że sesja odbędzie się 28 grudnia, a jej początek o godz. 9.00 i o tej 
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godzinie będą rozpoczynały się  wszystkie następne sesje. Przypomniał również, że 
wigilia miejska odbędzie się 22 grudnia o godz. 15.00. 
 
Alicja Agata Gołaszewska – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i          
                                                Porządku 
 
 Podziękowała Prezydentowi za wyrażenie zgody na przeprowadzenie kwesty 
w czasie miejskiej wigilii na leczenie, Środki te są bardzo potrzebne i cieszy się, że 
jeżeli ta zbiórka się uda, to w latach następnych będzie również prowadzona. 
 
Mieczysław Czerniawski – Prezydent Miasta 
 
 Podziękował radnej Gołaszewskiej dodając, że był pewien problem i obiekcje, 
jednak dzięki Caritasowi udało się to rozwiązać. Jest to wspólna inicjatywa miasta, 
ks. Biskupa i Caritasu Diecezji Łomżyńskiej. Następnie przedstawił planowany 
przebieg wigilii. Dodał, że na organizację wigilii przeznaczono środki z budżetu 
miasta. W trakcie będzie występ Eleni wraz z zespołem oraz występ zespołu Magdy 
Sinoff. Koszty występu Eleni pokryją MPEC, MPWiK i MPGKiM. 
 
Maciej Andrzej Borysewicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 Złożył życzenia świąteczne , a następnie w związku z wyczerpaniem porządku 
dziennego zamknął obrady XXXI sesji Rady Miejskiej. 
 
 

      Przewodniczący 
      Rady Miejskiej Łomży 

 

                                                                           Maciej Andrzej Borysewicz 
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Dorota Śleszyńska 
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